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Aan de leden van Provinciale Staten 
 

Toelichting vragensteller 

De beantwoording van eerdere vragen over de bescherming van meeuwen in het 

Havengebied van Rotterdam, nummer 2478, d.d. 31 mei 2011, roept bij de fractie van 

de Partij voor de Dieren nog enkele vragen op. 

 

Toelichting op vraag 2: 

Bij de beantwoording van vraag 14 wordt vermeld dat meeuwen 'vanwege de grote 

aantallen' een gevaar voor de volksgezondheid vormen. Dit is volgens ons niet 

wetenschappelijk onderbouwd. Alleen als meeuwen daadwerkelijk ziekteverwekkers 

bij zich dragen, waarvan is aangetoond dat deze op mensen kunnen worden 

overgedragen en als is aangetoond dat dit risico in de situatie zoals die zich voordoet 

in het havengebied ook daadwerkelijk aanwezig is, dan zou dat misschien gesteld 

kunnen worden. Maar dat is volgens onze informatie niet aangetoond en zelfs niet 

onderzocht. 

 

Toelichting op vraag 3: 

Bij het antwoord op vraag 16 wordt door GS gesteld: "In het Faunabeheerplan is 

voldoende aannemelijk gemaakt dat meeuwen ziekteverwekkers bij zich dragen en 

kunnen afzetten in de waterbassins." In het Faunabeheerplan wordt echter over de 

volksgezondheid niet meer vermeld dan de volgende passage: "De waterbassins 

worden door meeuwen gebruikt als drinkplaats met guanotrofie als gevolg. Het water 

kan hierdoor een bron worden voor de ontwikkeling van bacteriën die een risico voor 

de volksgezondheid vormen: streptokokken, colibacterie, papegaaienziekte, 

veteranenziekte. Ook kan het een besmettingsbron vormen voor het vogelgriepvirus 

(H5N1).” In het Faunabeheerplan wordt niet aangegeven op welk wetenschappelijk 

onderzoek deze verwachting is gebaseerd. 

 

Ook naar aanleiding van berichtgeving dat in het Havengebied van Rotterdam, bij het 

bedrijf Lyondell aan de Shannonweg in het Botlekgebied met voertuigen nesten van 

kleine mantelmeeuwen en zilvermeeuwen worden vernield, wil de fractie van de Partij 

voor de Dieren de volgende vragen aan u voorleggen en verzoekt u gezien de urgente 

situatie de antwoorden op vraag 5, 6 en 7 zo spoedig mogelijk te beantwoorden. 
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1. Vraag 13 van de bovengenoemde beantwoording van vragen 'hoe groot is het gevaar 

van ziekteverwekkers in de waterbassins en op welke wijze is dat onderzocht' is nog 

niet beantwoord. Kunt u alstublieft deze vraag beantwoorden? 

 

Antwoord 
In het Faunabeheerplan meeuwen is aangegeven dat het water in de bassins een 

bron kan vormen voor de ontwikkeling van bacterieën zoals streptokokken, coli-

bacterie, pagegaaienziekte, veteranenziekte. Het kan ook een besmettingsbron 

vormen voor het vogelgriepvirus (H5N1). Op het desbetreffende bedrijf wordt éénmaal 

per maand de kwaliteit van het water op de aanwezigheid van onder andere faecale 

streptokokken en colibacteriën onderzocht. Hierbij wordt getoetst aan de normen voor 

zwemwater omdat een groot aantal medewerkers in aanraking komt/kan komen met 

het sproeiwater. Deze norm wordt in overleg met de Arbeidsinspectie gehanteerd. Hoe 

groot het gevaar voor de volksgezondheid daadwerkelijk is, is niet aan te geven. Zie 

verder de beantwoording bij vraag 2. 

 

2. Op basis van welk wetenschappelijk onderzoek baseert u zich met deze uitspraak en 

is het überhaupt onderzocht en aangetoond? Bent u met ons van mening dat, indien 

er geen wetenschappelijke onderbouwing voor is, deze opmerking niet betrouwbaar 

en valide is? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Wij baseren ons op 1. het Faunabeheerplan meeuwen 2. algemene informatie van 

het Rijksinstituut van Volksgezondheid en Milieu (RIVM) waaruit blijkt dat vogels 

de veroorzakers kunnen zijn van de verspreiding van ziekten en bacteriën en 

3. informatie van het desbetreffende bedrijf. 

 

Op 16 maart 2010 hebben wij het Faunbeheerplan meeuwen goedgekeurd. Dit plan 

voldoet aan alle in de wet gestelde eisen. Vervolgens hebben wij op basis van dit 

plan een ontheffing aan Faunabeheereenheid Zuid-Holland verleend. Voor de 

beoordeling in het kader van de Flora- en faunawet is blijkens jurisprudentie 

relevant of voldoende aannemelijk is gemaakt dat het belang van de volksgezond-

heid en/of openbare veiligheid in gevaar kan worden gebracht. Dat hoeft niet op 

wetenschappelijk onderzoek gebaseerd te zijn. Wij hebben geoordeeld dat 

voldoende aannemelijk is gemaakt dat de volksgezondheid in gevaar kan worden 

gebracht als gevolg van de aanwezigheid van grote aantallen meeuwen. In de 

uitspraak van 16 februari 2011 heeft de rechter geoordeeld dat de ontheffing in 

redelijkheid is verleend. 

 

3. Is er überhaupt wetenschappelijk onderzoek gedaan naar de mate waarin de 

betreffende bacteriën daadwerkelijk in de waterbassins aanwezig zijn en is er 

überhaupt onderzocht of de betreffende meeuwen deze bacteriën bij zich dragen en 

op deze manier de waterbassins besmetten? Zo ja, op welk wetenschappelijk 

onderzoek baseert u zich dan? Zo nee, bent u met ons van mening dat deze 

uitspraken niet betrouwbaar en valide zijn? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Zie beantwoording van vraag 1 en 2.  
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4. Waarom bent u van mening dat de Faunabeheereenheid voldoende aannemelijk heeft 

gemaakt dat meeuwen allerlei ziekteverwekkers overdragen, terwijl er op geen enkele 

manier onderzoek naar is verricht en zelfs niet is aangetoond dat de meeuwen drager 

zijn van de genoemde bacteriën, laat staan dat is aangetoond dat deze bacteriën in de 

waterbassins zijn terechtgekomen? Hebt u andere informatie van de 

Faunabeheereenheid gekregen, waardoor u overtuigd werd? Zo ja, kunt u ons deze 

informatie dan toesturen? 

 

Antwoord 

Zie beantwoording vraag 2.  

 

5. Kent u het bericht 'Meeuwenmoord in de Rotterdamse Haven'?1 

 

Antwoord 

Ja. 

 

6. Is het juist dat er in het Havengebied door bulldozers en/of trekkers of andere 

voertuigen nesten van meeuwen worden vernield? 

 

Antwoord 

Het is ons niet bekend dat nesten van meeuwen in het Havengebied worden vernield 

door bulldozers, trekkers of andere voertuigen. De door ons verleende ontheffing heeft 

geen betrekking op deze activiteit.  

 

7. Bent u van mening dat hier sprake is van een overtreding van de Flora- en faunawet? 

Zo ja, welke maatregelen gaat u nemen? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Dat kunnen wij op grond van het bericht 'Meeuwenmoord in de Rotterdamse Haven' 

onvoldoende beoordelen en dat is door ons ook niet geconstateerd. Uit het bericht 

blijkt dat de zaak inmiddels is aangekaart bij de Algemene Inspectiedienst, omdat het 

hier zeer waarschijnlijk gaat om een ruimtelijke ingreep waarvoor niet wij maar de 

Minister van Economische Zaken, Landbouw en Innovatie het bevoegd gezag is (zie 

hiervoor ook de beantwoording van vraag 6, nummer 2478, op 31 mei 2011).  

 

 

Den Haag, 6 juli 2011 

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

wnd. secretaris,                                      voorzitter, 

 

M.M. van der Kraan                               J. Franssen 

 

 

                                                           

1  http://www.faunabescherming.nl/2011/05/31/meeuwenmoord-haven-van-rotterdam/ 


